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Protokół Nr XXXVIII/21 
 z sesji Rady Powiatu Drawskiego 

 VI kadencji 
 odbytej w dniu 10 września 2021 r. 

w sali narad Starostwa powiatowego w Drawsku Pom. 
 

 

Punkt 1 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesje o godzinie 9.05  
i poinformowała, że zgodnie z art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r.  
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych sesja Rady Powiatu Drawskiego odbędzie się z wykorzystaniem środków 
porozumienia na odległość (częściowy tryb obradowania). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu przywitała serdecznie Panie i Panów Radnych 
obecnych na sali, jak również obecnych zdalnie, zaproszonych gości: Panią Skarbnik, 
Panią sekretarz i Pana Włodarczyka etatowego członka zarządu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że  
w sesji uczestniczy 16 Radnych (3 osoby obecne zdalnie), tym samym Rada Powiatu 
jest umocowana do podjęcia prawomocnych uchwał. 

 

Stan Rady Powiatu wynosi 16 Radnych, nieobecny Radny Banaszek Marek. 

 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że 
zgodnie z §18 ust. 2 Statutu Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na 
liście obecności godziny opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu. 
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 Punkt 2 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 
Obowiązujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu: 

a)  z XXXVI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24 czerwca 2021 r., 
b)  z XXXVII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 26 lipca 

2021 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 2050. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Sprawozdanie Zarządu z działalności PKS Złocieniec Sp. z o.o. z siedzibą 
 w Złocieńcu za rok 2020 – druk nr 2011. 

9. Raport z dostępności usług dla osób ze szczególnymi potrzebami- druk nr 2046. 

10. Sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli przez Komisję Rewizyjną za  
I półrocze 2021 r.– druk nr 2027. 

11. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za I półrocze 2021 r.- 
druk nr 2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie : 

a) powołania i przedmiotu działania Komisji Statutowej- druk nr 2051; 
b) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Czaplinek – druk nr 2001; 
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c) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego 
na rok 2021- druk nr 2034, 

d) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 – druk nr  2035; 
e) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2021 – 2036 – druk nr 2036; 
f) emisji obligacji- druk nr 2037. 

 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

14. Komunikaty i sprawy różne.  

15. Zakończenie sesji. 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść zmiany 
do porządku obrad sesji? 

 
Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 

 
 

Punkt 3 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 24.06.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24.06.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XXXVI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24.06.2021 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 24.06.2021 r. 
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XXXVI sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
24.06.2021 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z nadzwyczajnej XXXVII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
26.07.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z nadzwyczajnej XXXVII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 26.07.2021 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z nadzwyczajnej XXXVII sesji Rady Powiatu 
Drawskiego z dnia 26.07.2021 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z nadzwyczajnej XXXVII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej  
w dniu 26.07.2021 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Punkt 4 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
porządku obrad, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami. –druk nr 2050.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 
Stanisława Cybulę. 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 
sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Jeżeli są pytania do sprawozdania, to 
bardzo proszę. 

 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radną Genowefę 
Polak. 

Głos zabrała Radna Genowefa Polak , która powiedziała, że chciałaby zadać 
pytanie – dotyczy posiedzenia Zarządu z dnia 5 lipca 2021-  strona 15,  punkt 24 dotyczy  
informacji na temat prac związanych z zamianą dróg, droga do Ostrogu i droga do Psich 
Głów, czy mógłby Pan Starosta uszczegółowić tą informację? 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że trwają prace, a co do 
szczegółów może Pan W. Włodarczyk się wypowie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos Waldemarowi Włodarczykowi. 

Głos zabrał etatowy członek Zarządu Waldemar Włodarczyk który powiedział, 
że na dzień dzisiejszy nie potrafi powiedzieć o szczegółach, na tym etapie  
przygotowywane są dokumenty. Jeżeli chodzi o dokumenty geodezyjne wyceny 
poszczególnych działek ta procedura potrwa ze względu na to, że są to procedury 
zarówno po 1 i 2 stronie, więcej problemów jest ze strony lasów ze względu na to, że 
trzeba wyłączyć to z kompleksu i przejść u nich całą procedurę aż po wyrażenie zgody 
przez Generalną Dyrekcję Lasów.  

 Starosta Stanisław Cybula poprosił o zabranie głosu Radnego Zbigniewa Dudora.  



6 
 

 Radny Zbigniew Dudor powiedział, że miał kontakt z Nadleśniczym z Gminy 
Borne Sulinowo. Nadleśniczy przekazał, że u nich procedury będą się ciągnęły do końca 
roku. Nie wcześniej niż od nowego roku poczynimy kolejny ruch. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała, czy są jeszcze pytania do Starosty  
i oddała głos Radnej Grażynie Buczek. 

 Radna Grażyna Buczek zadała pytanie dotyczące punktu 17 sprawozdania z prac 
Starosty strona 7 wcześniej nigdy nie widziałam żeby przewijała się droga Jankowo-  
Jankowo Małe. Została przekazana przez gminę, ale jest jakby od razu realizacja czy 
my mamy na to pieniądze czy też było coś planowane? 

 Starosta S. Cybula zabrał głos odpowiadając na pytanie, że w Jankowie jest 
zakład, który zatrudnia 150 osób i planuje zatrudnić kolejne 150 osób. Władze 
samorządowe gminy przy uruchamianiu i przenoszeniu zakładu do Jankowa uzgodniły, 
że będzie poprowadzona droga ponieważ są problemy z dojazdem najkrótszą trasa od  
drogi krajowej 20 w stronę Jankowa gdzie jest wiadukt przez, który samochody 
ciężarowe nie mogą się poruszać. Natomiast tutaj od placu Gdańskiego w Drawsku 
Pom. , jak ktoś się orientuje dojazd jest, tylko te samochody poruszają się po bardzo 
wąskim odcinku i  to jest spore utrudnienie jeśli chodzi o dostawy surowców. Musimy 
myśleć o dochodach powiatu ponieważ w przypadku zatrudnienia dodatkowych 150 
osób to będzie miało znaczące wpływy z podatku pit, bo to jest kilkaset tysięcy złotych,  
który firma płaci, ale ta firma również płaci podatek cit, czyli od zysków firm i dlatego  
też była propozycja, żeby do „Polskiego Ładu” zgłosić, ponieważ wcześniej było tak, 
że część drogi była powiatowej, część gminnej, zdecydowaliśmy się na wniosek gminy 
włączyć to, w zamian gmina zadeklarowała, że przyjmie ulice w mieście. Projekt tej 
drogi został złożony do Polskiego Ładu. Odpowiedzi i decyzji nie ma. Zostały wysłane 
3 projekty w ramach 1 wniosku między innymi droga w Złocieńcu i droga w Czaplinku. 
W opisie szczegółowo podane jest które to są drogi.  

 Radna Grażyna Buczek zabrała głos i powiedziała, że wszystko się zgadza, ale 
nie ma nic napisane o ulicy Brzozowej w Złocieńcu, tego odcinka, który miał być 
wykonany przez Powiat. Jeśli dobrze pamiętam, to gmina miała zrobić swój odcinek ,  
a Powiat swój.  

 Starosta S. Cybula odpowiada, że pierwotnie propozycja była taka, że Powiat 
będzie realizował całą ulicę w całości, jednak po jakimś czasie gmina Złocieniec 
zdecydowała, że będzie realizowała jakiś odcinek we własnym zakresie, dlatego nie ma 
na ten odcinek dokumentacji kompletnej na wskutek czego nie znalazło się to  
w dokumentach. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Jacka 
Kozłowskiego. 

Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który zapytał odnośnie punktu 2 na str. 2 
dotyczącej wyboru  oferty w ramach otwartych konkursów ofert na realizację zadań 
publicznych na 2021r. wraz z określeniem wysokości przyznanych dotacji i tu jest takie 
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określenie - zarząd dokonał wyboru najkorzystniejszych ofert. Nie rozumiem jaka 
korzyść miała by być, bo jak rozumiem komisje pracowały.  

 Głos zabiera S. Cybula, który odpowiedział, że skupiamy się na tym żeby zadania 
realizować w ramach Powiatu. Formalnie nie ma przeciwskazań żeby zadania 
realizowały podmioty. Komisje konkursowe brały pod uwagę: powiązania 
funkcjonalne, społeczne, zadaniowe z wniosków składanych przez NGO Powiatu 
Drawskiego.  

Radny Jacek Kozłowski zadał pytanie czy Zarząd dokonał najkorzystniejszej 
oferty pod względem finansowym? 

 Głos zabrał S Cybula odpowiadając na pytanie odparł , że zarząd wybrał 
najkorzystniejsze oferty z punktu widzenia mieszkańców Powiatu Drawskiego. 

Radny Jacek Kozłowski zadaje pytanie Staroście odnośnie strony 15 punkt 19 
sprawozdania – dotyczy sytuacji na temat zatrudniania cudzoziemców na terenie 
powiatu drawskiego. Radny poprosił o szczegółowe informacje.  

Starosta S Cybula powiedział, że po sesji poprosi Dyrektora  o pełną informację 
dla osób zainteresowanych odnośnie zatrudniania cudzoziemców. W swoim czasie 
rozpatrywaliśmy skargę na Dyrektora PUP, bo podmiot nie bezpośrednio 
zainteresowany zatrudnianiem, ale pośrednik skarżył się, że Dyrektor nie realizuje tego, 
co powinien na wniosek podmiotów naszego Powiatu, co okazało się nieprawdą, bo 
podmioty miały inne wyobrażenie  o zatrudnianiu cudzoziemców. Postawił też wniosek 
na posiedzeniu Zarządu jak ma się odnosić do tych propozycji. Zarząd uznał, że  
w pierwszej kolejności preferencje powinni dostać bezrobotni z naszego powiatu. 
Podmioty gospodarcze zainteresowane zatrudnieniem dodatkowym powinni takie 
osoby zatrudniać. Jeżeli nie ma wyspecjalizowanych naszych pracowników w jakiś 
dziedzinach dopiero możemy skorzystać z zatrudnienia obcokrajowców, czyli osób 
spoza naszego Powiatu.  

 Głos zabrał  Radny Jacek Kozłowski, który powiedział, że chciałby, aby starosta 
rozwinął-34 punkt 16 str. Mowa jest tutaj o wypracowaniu stanowiska i odpowiedzi 
Wojewodzie Zachodniopomorskiemu na pytanie na temat dalszego funkcjonowania 
szpitala w Drawsku Pom. prosiłbym, żeby Pan to rozwinął.  

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział i odpowiedział na pytanie 
Radnego Jacka Kozłowskiego, że cały czas nie ma decyzji dwóch zainteresowanych 
stron Szpitali Polskich i firmie spółki NAFIS. Te materiały Radni otrzymali, nawet 
zorganizowano spotkanie Komisji Zdrowia ze wszystkimi Radnymi w sprawie szpitala. 
Pan Wojewoda pytał jakie jest stanowisko Powiatu Drawskiego wobec tej sytuacji. 
Myśmy odpowiedzieli, że nie opowiadamy się po żadnej ze stron, oczekujemy, że usługi 
będą świadczone na poziomie nie niższym, jak dotychczas i w takim samym wymiarze 
ilościowym.  Kwestie sporne pomiędzy Szpitalami a Nafisem powinny by c regulowane 
między tymi dwoma podmiotami, bo tak na dobrą sprawę nie mamy wpływu na to. 
Główna przesłanka jest taka, że dla mieszkańców powiatu muszą być zapewnione 
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usługi. Te usługi mają być realizowane na poziomie nie niższym.   Taką też informację 
otrzymał Wojewoda i na wniosek Dyrektor NFZ odstąpił od ukarania podmiotów.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos Radnemu Karolowi Korczyńskiemu. 

 Głos zabrał Radny Karol Korczyński, który zadał pytanie odnośnie postępu prac 
na drodze Drawsko Pomorskie – Gudowo, str. 12 punkt 2 sprawozdania Starosty. 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że ma harmonogram rzeczowo-finansowy 
dotyczący  zadania w miejscowości Drawsko Pomorskie-  Gudowo i każdy Radny może 
ten harmonogram wziąć. 

Głos zabrał Starosta S Cybula, który powiedział, że na posiedzeniu Zarządu 
omawiali ten punkt. Zdaniem Zarządu są opóźnienia niewynikające z harmonogramem,  
ale z realnego podejścia do zadania, które mogłoby być realizowane w większym 
wymiarze, niż ma to miejsce dotychczas, dlatego prosiliśmy Dyrektora żeby monitował 
i przymusił wykonawcę do podjęcia konkretnych, szybszych działań, bo rolnicy skarżyli 
się iż nie mogli dojechać do swoich pól a z drugiej strony droga powinna być 
zrealizowana bez opóźnień i zgodnie z harmonogramem. 

 Radny Karol Korczyński podziękował Staroście za informację i powiedział, że  
wielu mieszkańców pytało go dlaczego praca idzie tak powolnie i nie był w stanie 
odpowiedzieć na zadane pytania.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do Starosty? 

 Głos zabrał Radny Marek Tobiszewski, który zadał pytanie czy ten harmonogram 
jest harmonogramem zmienionym czy pierwotnym. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że ten harmonogram, który wczoraj 
wysłała wszystkim mailem jest aktualny. 

Starosta S. Cybula powiedział, że ten harmonogram, który przed chwilą dostali 
Radni na sesji jest aktualny. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 
Starosty? 

 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
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Punkt 5 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
 i zapytania Radnych. 

  Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała Radnym, że wnioski, interpelacje  
i zapytania muszą być składane na piśmie. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

 Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który zadał pierwsze pytanie dotyczące 
Dyrektora DPS w Darskowie ponieważ nie ma Dyrektora tylko jest pełniący obowiązki 
Dyrektora. W jakim trybie i kiedy Zarząd zamierza podjąć decyzję w tej sprawie. 
Ostatnia skarga, którą rozpatrywaliśmy na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji mówi  
o funkcjonowaniu DPS-u, a tym bardziej, że 4 miesiące minęło.  

Drugie pytanie skierowane przez Radnego do Starosty związane było  
z rozpoczętym rokiem szkolnym - w związku z tym, że są planowane przymiarki 
dotyczące zmiany sieci szkół w Powiecie Drawskim. Czy Zarząd wogóle rozmawiał  
i podejmował jakąś decyzję w tym temacie? 

 Trzecie pytanie będzie nawiązaniem do odpowiedzi na interpretacje.  
11 listopada  Radny otrzymał odpowiedź na zapytanie zadane na czerwcowej sesji. 
Zapytanie to rozpoczynało się od słowa dlaczego Zarząd Powiatu chce zniszczyć 
szkołę? Otrzymałem odpowiedź  i z przykrością stwierdzam, że nie na moje pytanie. 
Moje pytanie nie zostało uwzględnione w tej odpowiedzi, więc trudno to nawet nazwać 
odpowiedzią. Natomiast Pan Wicestarosta Nagórski pisze tutaj, że kwestionuję 
poprawność przeprowadzenia konkursu. Panie Starosto w żadnej z moich wypowiedzi, 
ani na sesji, ani tym bardziej w interpelacji nie kwestionowałem przebiegu konkursu, 
więc nie wiem skąd cały akapit poświęcony temu wydarzeniu. W drugim akapicie pisze 
Pan nawiązując do moich rodzinnych stosunków, to tez nie pytałem o moje stosunki, 
czy Pani Dyrektor wybrana, czy Dyrektor wybrany jest moją żoną, czy kochanką, czy 
kimkolwiek innym, a Pan mi tutaj akapit poświęca na to kim jest moja żona. To ja 
dokładnie wiem i nie przez Pana bym się pytał, nawet jeśli miałbym wątpliwości 
jakiekolwiek. W kolejnym akapicie pisze Pan, Panie Starosto, właściwie odchodzi Pan 
w ogóle od tematu, mówimy o obecnej sytuacji…Pan jest autorem tego, tak rozumiem. 

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że trudno się odnieść 
do czegoś, czego nie widać.   

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Pan Kozłowski ma głos. 

Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który powiedział, że wyartykułuje swoją 
myśl i wtedy zobaczy Pan, czy oczekuje od Pana jakichś wyjaśnień. Bo być może nie 
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będę oczekiwał żadnych wyjaśnień, natomiast ustosunkowuję się do odpowiedzi. Moim 
prawem Radnego jest zadawanie pytań, natomiast jeżeli to pytanie dotyczy sfery przez 
Pana zarządzanej, Pana obowiązkiem jest odpowiadać na pytania, a nie snuć dywagacje 
na  inny temat. Stąd pokazuję, że odpowiedź, którą otrzymałem nie jest odpowiedzią, 
jest listem podpisanym przez Pana. W ostatnim akapicie pozwolił Pan sobie na 
sięgnięcie aż do 2005 roku i 2006 roku żeby wyrazić swoją opinie na temat mojej pracy. 
Czy ja w tym pytaniu pytałem jak Pan ocenia moją pracę od roku 2005 czy 2006? Nie 
znajdzie Pan nigdzie takiego zapytania. Jeśli będzie Pan chciał porozmawiać, to 
możemy porozmawiać oczywiście, ale myślę, że musi się Pan lepiej przygotować, a nie 
jakieś wybiórcze tabelki mi tutaj przedstawiać. Więc teraz kończę. Panie Starosto 
Nagórski nie oczekuję od Pana odpowiedzi, bo widocznie pytanie, które zadałem było 
zbyt trudne. Ta odpowiedź, którą otrzymałem ja ją już zinterpretowałem jako zbyt 
trudne, nie powielam tego, nie oczekuję od Pana żadnej odpowiedzi, ja już tą odpowiedź 
uzyskałem. Zasada jest taka, że każdy kto pyta część odpowiedzi już zna. No więc ja 
część odpowiedzi znam, dziękuję serdecznie i proszę Panią Przewodniczącą tylko o to, 
żeby potraktować poważnie, nawet jeśli pytanie było uznane przez kogoś za 
niepoważne, to ono było zadane we właściwym trybie, na sesji, zadał to Radny, 
przedstawiciel mieszkańców okręgu nr 3, czy każdego innego i oczekuję w miarę 
sensownej odpowiedzi. Dziękuję bardzo. 

 

Treść zapytań stanowi załącznik nr 6 protokołu. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Wicestarostę  
M. Nagórskiego.  

 Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że prosi o odczytanie  
w całości tej odpowiedzi, gdyż trudno się odnieść do tego steku inklinacji Pana Radnego 
..tak jest dobrze dobrałem to słowo, może Pan nie rozumieć, ja wiem, że ma Pan  
z rozumieniem trudności. 

 Przewodnicząca Rady chciała zabrać głos.  

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że przeprasza bardzo, 
przed chwila mi to Pan zarzucał, a Pani mi przerywa. Mówię, że nie rozumiem tej 
odpowiedzi, to były tylko komentarze, czy były to odpowiedzi, czy tylko komentarze?  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że pytania były do odpowiedzi. 

 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu K.. Korczyński, który 
powiedział, że wszystkie wypowiedzi są nagrywane, to powaga, dawni nie było  
w pełnym obsadzie sesji, być może jest większe zainteresowanie . Kto ma głos niech 
wypowiada się z zachowaniem powagi, ale po drugie jeżeli wniosek stawia Pan 
Nagórski, to też należy go rozpoznać. Jeżeli kontekstowo uważa, że zostały wyciągnięte 
tylko niektóre treści wypowiedzi, to może Pan Jacek Kozłowski odczyta w całości  
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i może by to uwzględnić, po to jesteśmy, rzeczywiście zasada rzymska jest taka, że obu 
stron należy wysłuchać. Jeżeli Pan Radny Jacek Kozłowski stwierdził, że odpowiedź 
jest niepełna i nie uzyskał odpowiedzi na pytanie, to jeżeli Pan Nagórski broniąc się 
przed niestety takim zarzutem prosi o odczytanie, to odczytajmy, to będzie zachowanie 
równowagi i obiektywizmu, każdy będzie mógł ocenić.    

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radny J. Kozłowski posiada 
odpowiedź.  

Radny J. Kozłowski powiedział, że posiada i mniema, że posiadają wszyscy 
mieszkańcy na stronie powiatu, w zakładce- odpowiedzi na interpelacje.  

Radny J. Kozłowski odczytał całą odpowiedź udzieloną przez Wicestarostę  
M. Nagórskiego na zapytanie.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Starosta chciałby się odnieść? 

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że nie. Chociaż całość 
wypowiedzi Radnego Jacka Kozłowskiego pozwolę sobie przytoczyć przy kolejnej 
okazji, być może Komisji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację lub  wniosek. 

 Nikt z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 6 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku, jakim jest trybuna obywatelska. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że punkt 6 jest niemożliwy do 
zrealizowania. 

 

 

Punkt 7 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania 
 z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego między sesjami. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak 
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- Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 

 Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła  
w okresie między sesyjnym odbyła 1 posiedzenie w dniu 6 września, członkowie 
komisji pozytywnie przyjęli protokół komisji budżetu z dnia 23 czerwca 2021 r. 
Następnie dyskutowano nad sprawozdaniem zarządu z działalności PKS Złocieniec sp. 
z.o.o za rok 2020 w związku z usprawiedliwioną nieobecnością Prezesa zarządu Pana 
Mirosława Stołowskiego wyjaśnienia złożył Starosta. Radny M. Tobiszewski złożył 3 
pytania, odpowiedź zostanie udzielona na sesji. Kolejnym punktem było omawianie 
sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za pierwsze półrocze 2021 r. 
Członkowie Komisji wysłuchali wyjaśnień tego dokumentu, który złożyła Pani 
Skarbnik Joanna Andrykowska i Pan Starosta Stanisław Cybula. W trakcie dyskusji 
radni otrzymali odpowiedzi na prawie wszystkie zadane pytania. Następnie 
przedstawione sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie 7 głosów „za” i 1 głos 
„wstrzymujący się”. Następnie Komisja przystąpiła do dyskusji nad projektem  
w sprawie zmian budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2021. Zwiększa się plan 
dochodów o 1 399 529 zł, równocześnie zwiększa się plan wydatków o tą samą kwotę.  
Wyjaśnienia zostały złożone  przez Panią Skarbnik Joannę Andrykowską i Pana 
Starostę, projekt został przegłosowany jednogłośnie pozytywnie „za” . Uchwalono 
projekt o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2021-2036, który uzyskał pozytywną opinię. Kolejnymi pracami Komisji to analiza 
4 kolejnych projektów uchwał. Powołania komisji statutowej, udzielenia pomocy 
finansowej gminie Czaplinek, o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
powiatu na lata 2021, w sprawie emisji obligacji. Członkowie wszystkie wymienione 
powyżej projekty zaopiniowali pozytywnie. W sprawach bieżących Przewodnicząca 
poprosiła o przygotowanie wniosków do budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2022. Na 
tym Komisja zakończyła posiedzenie. 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji rewizyjnej Henryka Szretę. 

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan H. Szreta, który 
powiedział, że przed sesją odbyło się posiedzenie w dniu 7 września 2021 r. Komisja 
omawiała sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za pierwsze 
półrocze 2021r. Skarbnik Powiatu Pani Joanna Andrykowska przedstawiła projekty 
uchwał o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2021. Kolejnym omawiany punktem był projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036 
oraz projekt uchwały dotyczący emisji obligacji. Drugim gościem zaproszonym na 
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obrady Komisji Rewizyjnej był Prezes spółki PKS Złocieniec Pan Mirosław Stołowski, 
który przedstawił sprawozdanie z działalności spółki PKS za rok 2020 oraz udzielał 
wyjaśnień członkom Komisji. W trakcie obrad komisji omówiono sprawozdanie  
z kontroli planowych przeprowadzonych w pierwszym półroczu 2021r, były to kontrole 
w Zespole Szkół w Drawsku Pom. oraz w Młodzieżowym Ośrodku w Wychowawczym 
w Czaplinku. Następnie ustalono termin kontroli w Placówce Opiekuńczo-
Wychowawczej w Drawsku Pomorskim na 28 września 2021 r. Przeanalizowano 
 i omówiono materiały na sesję Rady Powiatu Drawskiego i na tym posiedzenie 
zakończono.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego –  Panią B. Głowacką i złożenie 
sprawozdania. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego- 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że członkowie komisji odbyli dwa posiedzenia  
30  sierpnia i  7  września. W pierwszym  posiedzeniu 30 sierpnia uczestniczyli także 
Radni, podczas posiedzenia omawiano sytuację spółki Szpitale Polskie S.A oraz spółki 
NAFIS. Natomiast druga Komisja odbyła 7 września w trybie zdalnym, która dotyczyła 
omówienia stanu środowiska w Powiecie Drawskim w roku 2019-2020 przez Annę 
Bakierowską z Regionalnego Wydziału Monitoringu Środowiska w Szczecinie, 
omówiono również raport z dostępności (…) na tym posiedzeniu Komisja sformułowała 
3 wnioski do Starosty Powiatu Drawskiego,  pierwszy wniosek dotyczy zorganizowania 
kolejnego posiedzenia Komisji Zdrowia Bezpieczeństwa publicznego z udziałem 
przedstawicieli Zarządu i Dyrekcji spółki Szpitale Polskie i Zarządu spółki NAFIS. 
Drugi wniosek dotyczy przeprowadzenia kontroli w zakresie należytego wykonywania 
umowy dzierżawy nr 350/2011 dnia 20 grudnia 2011 r. zawartej pomiędzy Powiatem 
Drawskim, a Szpitalami Polskimi, kontroli zostanie poddany sposób i terminowość 
wykonywania umowy oraz stan faktyczny i prawny dzierżawcy oraz przedmiotu 
dzierżawy i umowy. Ostatni trzeci  wniosek dotyczy przygotowania informacji o stanie 
środowiska w Powiecie Drawskim w 2020 r. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania  
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

 

 Głos zabrał Romuald Kurzątkowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła jedno posiedzenie między sesjami w dniu  
8 września tego roku odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji, wizytowano Ośrodek 
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Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczy oraz niepubliczne przedszkole Tęczowa 
Kraina w Gudowie jest kierowana przez Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom 
Niepełnosprawnym „Radość z Życia”,  która ciągle się rozwija i jest nieodpłatna. 
Poddano analizie wyniki rekrutacji młodzieży do klas pierwszych do szkół 
ponadpodstawowych w Powiecie Drawskim. Następnie Komisja omówiła 
wykorzystanie środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli w 2020 r. Komisja 
Oświaty omówiła uchwały związane z sesją Rady Powiatu. Komisja przyjęła 
pozytywnie projekty uchwał i uznała potrzebę poruszenia temat utworzenia muzeum 
PGR-u. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała o nieobecności Pana Marka 
Banaszka i poprosiła o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Jacka Kozłowskiego. 

 

 Głos zabrał Jacek Kozłowski – Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym spotkała się dwukrotnie 11 sierpnia i 1 września. Posiedzenia związane były 
z rozpatrzeniem skargi na Dyrektora DPS w Darskowie. Członkowie Komisji poprosili 
Dyrektora o dodatkowe wyjaśnienia, zadali 27 szczegółowych pytań i przygotowali 
projekt uchwały Rady Powiatu. W związku z pracą, która wykonaliśmy na dwóch 
posiedzeniach zamierzamy skierować uwagi do Zarządu Powiatu dotyczące kierowania 
DPS-em i wyartykułujemy je na najbliższym posiedzeniu.  

 

 Następnie głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, 
Gospodarki i Rozwoju, która powiedziała, że chciałaby uzupełnić sprawozdanie 
 z posiedzenia Komisji Budżetu, a mianowicie chodzi o wniosek, który złożyła Pani 
Przewodnicząca Rady- Urszula Ptak, mówiący o konieczności o jak najszybszym 
zajęciu się przez adekwatną Komisję sprawą rozwiązania problemu w MOW-ie  
w Czaplinku, która dotyczy opieki nad malutkimi dziećmi młodych matek, kiedy one 
chociaż podczas przebywania na zajęciach lekcyjnych nie mogą się nimi zająć. Problem 
ten nie jest rozwiązany, a jest to sprawa bardzo pilna.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że sytuacja teraz jest taka, że coraz 
więcej dzieci nie ma opieki rodziców i jest potrzeba wybudowania drugiego domu 
opieki nad dzieckiem. W Drawsku mamy cały czas 14 osób i jest pełno, należałoby 
przemyśleć temat, bo jest taka potrzeba.   
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        Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Zarządu z działalności 
PKS Złocieniec Sp. z o.o. z siedzibą w Złocieńcu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został do Radnych 
wysłany drogą elektroniczną i został przygotowany przez Prezesa PKS Pana Mirosława 
Stołowskiego.  

 
Treść materiału stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu po krótce omówiła sprawozdanie z działalności 
PKS i poprosiła Pana Prezesa o zabranie głosu. 

 
Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który omówił wynik finansowy, spółka 

posiada płynność finansową, realizuje zobowiązania handlowe, inwestycyjne. Prezes 
opowiedział o zakupie nowego taboru, rozszerzeniu działalności na stacji paliw.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Prezesa. 
 
Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że w piątek odbyło się walne 

zgromadzenie wspólników spółki PKS w Złocieńcu, wypada Panu pogratulować, bo 
uzyskał Pan absolutorium i poprosił o przedstawienie konkluzji, wniosków z walnego 
zgromadzenia w kierunku dalszego rozwoju.   

 

Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że zgromadzenie 
wspólników pozytywnie zaopiniowało sprawozdanie z działalności spółki, 
sprawozdanie finansowe, przeznaczenie starty na poczet zysków lat następnych, jak 
również udzieliło absolutorium Zarządowi Spółki. Prezes powiedział, że dalej będą 
świadczyć i oferować swoje usługi w ramach publicznego transportu zbiorowego, gdyż 
w tej formule można otrzymać dofinansowanie od Wojewody 3 zł do wozokilometra.  

Głos zabrał etatowy członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że były 
dyskusje na temat przygotowania projektu pod kątem uruchomienia autobusów 
niskoemisyjnych na gaz CNG, jest to kwota 1 mln 200 tys. zł na jeden autobus. 
Gazownia proponuje budowę stacji zasilania, ładowania właściwie we własnych 
kosztach pod warunkiem tankowania przez nich, ta stacja byłaby wtedy gratis przy 
zakupie 15 sztuk. W związku z tym, że program klimatyczny jest jakby priorytetem 
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szykujemy się, CNG jest traktowany jako niskoemisyjne. W naszej strategii,, która 
opracowujemy jest jedna z fiszek, jeden z głównych zadań, które są przedstawione i w 
tej chwili będą przedmiotem dyskusji rady roboczej Strefy Centralnej. Jedna fiszka 
poświęcona jest transportowi publicznemu, po to, by w strategii ten temat się znalazł, 
będzie to podstawą  do tego, żebyśmy mogli ubiegać się o dofinansowanie w wysokości 
maksymalnej 80-90%. Z początkiem każdego roku będą uruchamiane programy pod 
kątem zeroemisyjnym i niskoemisyjnym. Jeżelim pomnożymy 15 autobusów prze 1 mln 
200 tys. to wychodzi nam kwota ponad 20 mln zł. Te kwoty można rozłożyć, ale można 
uzyskać preferencyjną pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i w tym momencie przyjęlibyśmy jako zwiększenie kapitału przy udziale przez każdego 
udziałowca z możliwością systematycznej spłaty. Na dzień dzisiejszy spółka nie ma 
żadnych zobowiązań związanych z kredytami bankowymi, nie korzysta z kredytu 
bieżącego, finansuje zakupy z własnych środków. W roku 2020 zakupiono 5 autobusów, 
natomiast w roku 2021 2 autobusy.  

Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że w związku  
z podpisaniem umowy na obsługę publicznego transportu w Gminie Świdwin potrzeba 
było dodatkowo 6 autobusów, stąd potrzeba zakupu autobusów. Dla młodzieży szkół 
ponadpodstawowych udało się skonstruować zniżkę  w wysokości 90 %, czyli bilet 
miesięczny, który wynosi 150 zł jest w wartości 10 %, tak 15 zł średnio biorąc.    

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że odnośnie kursów w kierunku 
Czaplinka, że istnieje potrzeba uruchomienia drugiego autobusu zaproponował, by 
kolejny kurs wprowadzić w siatce połączeń, takie rozwiązanie jest korzystniejsze. Jeśli 
chodzi o podjęcie decyzji dotyczącej zakupu nowych autobusów na gaz CNG, to trzeba 
się mocno nad tym zastanowić gdyż rynek paliw jest bardzo dynamiczny w ostatnim 
czasie, cena gazu LPG jest najwyższa od samego początku, natomiast jeśli chodzi o gaz 
ziemny też czeka na nas podwyżka, dlatego przed podjęciem decyzji należy rozważyć 
wszelkie za i przeciw i dokonać symulacji finansowej w tym względzie.  

Głos zabrała Radna Grażyna Buczek, która powiedziała, że chciałaby żeby Pan 
Prezes pochwalił się myjnia dla TIR-ów, która niedługo ruszy, bo to też jest ważne  
i będą kolejne pieniądze.  

Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że pochwalą się tą 
usługą, jeśli myjnia będzie już prosperować.  

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że chciałby wrócić do 
pytań, które zadał na posiedzeniu Komisji Budżetu ponieważ albo pytania te nie zostały 
zrozumiane, albo odpowiedź udzielona jest niepełna. Radny M. Tobiszewski przeczytał 
pytania zadane na posiedzeniu Komisji oraz odpowiedzi udzielone przez Pana Prezesa 
i poprosił o doprecyzowanie. 

 

Treść odczytanych pytań i odpowiedzi stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że jeżeli chodzi  
o rekompensatę za 202 rok ona była wypłacana, zgodne z podpisana umową przez 
organizatora transportu, czyli Powiat Drawski w kwartalnych transzach, czyli 
kwartalnie rozliczaliśmy wysokość rekompensaty, składaliśmy wniosek do organizatora 
transportu, do Powiatu i Powiat występował do Wojewody o wypłatę należnych 
środków związanych z deficytem na linie w kwartalnych cyklach. Jeżeli chodzi 
 o wartości. 

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że nie chodzi o to, co było 
otrzymywane od Wojewody, tylko zawsze w pozycji budżetowej była rekompensata, 
która wypłacał Powiat na podstawie strat, które Pan wykazywał i sprawozdania, które 
było do tego załączone i mi chodzi o tą rekompensatę.  W latach poprzednich to była 
kwota rzędu 700-800 tys. zł. Czy taka rekompensata była wypłacona, a jeżeli tak, to ile? 

Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że suma transzy 
kwartalnych, czyli minimalnego wkładu organizatora Powiatu  Drawskiego wyniosła  
w roku 2020 137 tys. 453 zł 53 gr i została wypłacana w kwartalnych transzach. 

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że chciałby teraz usłyszeć 
na temat ubezpieczenia.  

 Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że sprawa 
ubezpieczenia autobusów w zakresie AC była omawiana na zgromadzeniu wspólników 
w styczniu 2020 r. Ze względu na wysoką składkę ubezpieczenia, spółka nasza z krótką 
historia działalności potraktowana była przez firmy ubezpieczeniowe jako poczatkujący 
podmiot i stąd też wysokość składki ubezpieczeniowej mieliśmy na wysokości 2,4 % 
wartości taboru. Po przeliczeniu wyszło, że kwota roczna wyniesie około 250 tysięcy 
zł, czyli wartość jednego busa i jeszcze trochę. Ponieważ nowe autobusy zakupione  
w ramach projektów zgodnie z podpisana umową świadczyły usługę tylko i wyłącznie 
dla Powiatu Drawskiego.  

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał czy zostało przeprowadzone 
postępowanie wyjaśniające, jeśli tak, to proszę przekazać wynik.  

Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że ze względu na to, że 
nie było zdarzeń losowych Zarząd podjął decyzję, że odroczy ubezpieczenie autobusów 
w zakresie AC.  

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał czy nie było postępowania 
wyjaśniającego. 

 
Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że nie było. 

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał czy strata spowodowana 
pożarem miała wpływ na wynik finansowy? 
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Głos zabrał Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że nie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego sprawozdania? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Wicestarosta M. Nagórski powiedział, że słabo wybrzmiało to, że stać nas na 
duże bonifikaty dla uczniów. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że informowała już o tym.  

 

 

 
Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest raport z dostępności 
usług dla osób  ze szczególnymi potrzebami.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został do Radnych 
wysłany drogą elektroniczną.  

 
Treść materiału stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Pana M. Szulista- 
Inżyniera Powiatu.  

 

Głos zabrał M. Szulist- Inżynier Powiatu, który powiedział, że wszystko zaczęło 
się od konwencji ONZ z roku 2006 i kraje zaczęły wprowadzać to jako projektowanie 
uniwersalne. U nas w roku 2019 została wprowadzona ustawa o dostępności, która 
zdefiniowała dostępność architektoniczną, cyfrową i informacyjno- komunikacyjną. 
Cyfrowa dodatkowo została wzmocniona i podparta dodatkową ustawą. Wysłaliśmy do 
jednostek ankiety, który miały nam pokazać jaki jest stan naszych obiektów. W wyniku 
tego został sporządzony raport, ten raport wyszedł źle. Na bazie tego raportu musimy 
sporządzić audyt i oszacować koszty.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego raportu? 
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Głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że napisane jest, że podmiot 
publiczny przekazuje co 4 lata raport o stanie zapewnienia, kiedy rozpoczyna się bieg 
tych 4 lat?  

Głos zabrał M. Szulist- Inżynier Powiatu, który powiedział, że raport zaczął 
powstawać od 2021 roku, zaczęły spływać do nas ankiety, przyjmując, że rok 2021 jest 
tym rokiem kiedy raport spłynął, to w roku 2025 trzeba zrobić kolejny raport.  

 

Głos zabrał Radny Z. Chołuj, który powiedział, ż raport robił w swoim 
przedsiębiorstwie w marcu, czy kwietni odwiedził bardzo dużo stron internetowych i to 
nie jest tylko problem Powiatu, to problem całej Polski.  

 

Głos zabrała Radna G. Buczek,, która powiedziała, że zanim weszła ustawa  
z dnia 19 lipa 2019 r., to i tak już robiliśmy podjazdy, windy, jest to rozszerzenie tego 
wszystkiego i będzie nas to kosztować dużo pieniędzy.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy.  

 

Punkt 10 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła wszystkich Radnych  
o powstanie i uczczenie minutą ciszy Udo Thiela, zasłużonego dla Powiatu Drawskiego, 
który od nas odszedł.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z przeprowadzonych kontroli przez Komisję Rewizyjną za I półrocze 2021 r.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej -Henryka Szretę. 

Głos zabrał H. Szreta- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który złożył 
sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli przez Komisję Rewizyjną za I półrocze 
2021 r.  Omówił dwie kontrole oraz wnioski pokontrolne z kontroli przeprowadzonej  
w MOW w Czaplinku i odpowiedzi udzielone do tych wniosków.   

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 W nawiązaniu do wniosku pokontrolnego, dotyczącego zapewnienia opieki 
rodzin zastępczych dla dzieci wychowanek MOW w Czaplinku Przewodnicząca Rady 
Powiatu powiedziała, że chodzi o opiekę prawną nad tymi dziećmi.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego sprawozdania? 

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że rozmawiamy  
z Dyrektorem PCPR oraz Dyrektorem MOW w Czaplinku nad możliwościami 
 i oczekujemy, że Dyrektor złoży wniosek do Zarządu o przyznanie środków na 
utworzenie takiego klubiku jak i na pracownika, który przez te 8 godzin zajmowałby się 
dziećmi. Trudność polega na tym, że te wychowanki, to nie są aniołki i rozumiem obawy 
Dyrektora, że czasem potrafią sprawić przykrą niespodziankę i uciec z domu 
zostawiając, porzucając tego noworodka. Jak sprawdzaliśmy na 42 wychowanki  
z noworodkiem, tylko trzykrotnie zdarzyło się, że uciekła, tak wszystkie wróciły. Ta 
obawa o te najtrudniejsze przypadki powstrzymuje Dyrekcję i nauczycieli przed 
przyjmowaniem bez zabezpieczenia rodziny zastępczej, chociaż ona nie jest prawnie 
niezbędna.  Jest niezbędna opieka prawna, a nie cały system. Jeśli wpłynie taki wniosek 
o klubik i pracownika, to myślę, że cały Zarząd przychyli się do tego wniosku. 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że w całej dyskusji 
nadużywamy sformułowania piecza zastępcza. W przywołanym przez 
Przewodniczącego rozporządzeniu mówimy o pieczy bieżącej nad dzieckiem i czytamy 
w §16 tego rozporządzenia, że Ośrodek Wychowawczy nieletniej wychowance w ciąży 
oraz po urodzeniu dziecka zapewnia oprócz wyżywienia, również opiekę i pomoc 
psychologiczna, szczególności w budowaniu więzi, nawiązywania kontaktów  
z dzieckiem, zaspokajanie jego potrzeb, jak również wspiera nieletnia matkę  
w uczestniczeniu w bieżącej pieczy nad dzieckiem i w jego wychowaniu, chyba, że Sąd 
Opiekuńczy postanowi inaczej. I tutaj dopiero mamy, jeżeli Sąd Opiekuńczy ustanowi 
inaczej, czyli będzie postanowienie o umieszczeniu dziecka w pieczy zastępczej, to 
dopiero pojawia się piecza zastępcza. Rozporządzenie  nie mówi o tym, aby dzieci 
wychowanek trafiały do pieczy zastępczej, chyba że jest porzucenie dziecka, jak Pan 
Starosta podał przykład. Więc umieszczanie w pieczy rodziny zastępcze używane są 
trochę na wyrost, bo to nie jest właściwe. Piecza zastępcza, postanowienie sądu zawsze 
jest z powodu niewydolności wychowawczej, nieprawidłowej opieki, bądź zagrożenia 
bezpieczeństwa dziecka i w takich wypadkach dziecko trafia do rodziny zastępczej, 
która przez 254 godziny sprawuje opiekę nad tym dzieckiem.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego sprawozdania? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że założenie klubiku lub mini żłobka 
byłoby najkorzystniejsze.  
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Punkt 11 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za I półrocze 2021 r.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią J. Andrykowską- 
Skarbnika Powiatu.  

Głos zabrała Pani Skarbnik- J. Andrykowska, która omówiła sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za I półrocze 2021, następnie dodała, że 
sprawozdanie było szczegółowo omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetu oraz 
Komisji Rewizyjnej. Pani Skarbnik dodała, że na prośbę Radnego Z. Dudora 
przedstawiła Radnym należności i zobowiązania wymagalne, tylko w pewnej części,  
o która prosił Radny Z. Dudor, zostało wskazane z jakiego tytułu było zadłużenie, 
należności, jak na dzień dzisiejszy się przedstawiają.  

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Nr LV.245.Z.2021 z dnia 2 września 
2021 r. z przebiegu wykonania budżetu i wieloletniej prognozy finansowej w pierwszym 
półroczu 2021 r. 

 

Treść odczytanej uchwały RIO stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2021 r.? 

 

 Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że dziękuje Pani Skarbnik  
o odpowiedź, jeśli chodzi o należności innych jednostek, po przeanalizowaniu tych 
należności rzeczywiście cieszy mnie, że sukcesywnie są zmniejszane zobowiązania, 
niektóre wiadomo, że są nie do wyegzekwowania. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2021 r.? 
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Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie powołania i przedmiotu działania Komisji Statutowej. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała treść projektu uchwały wymieniając 
osoby, które zadeklarowały uczestnictwo w Komisji Statutowej. Wszystkie osoby 
powołane na członków Komisji wyraziły zgodę na kandydowanie.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie powołania i przedmiotu działania Komisji Statutowej. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXVIII/248/2021 w sprawie powołania i przedmiotu działania 
Komisji Statutowej. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Do obrad sesji dołączyła zdalnie Radna H. Samek. Stan Rady wynosi 16 Radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Czaplinek.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej, a następnie odczytała treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Czaplinek.  

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXVIII/249/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Gminy Czaplinek.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2021. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej, a następnie odczytała treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2021. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXVIII/250/2021 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2021. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXVIII/251/2021 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2021. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXVIII/252/2021 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie emisji obligacji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie emisji obligacji. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  2 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXVIII/253/2021 w sprawie emisji obligacji.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 
 

Punkt 13 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 
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Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że na pytania Kolegi Radnego 
udzielimy odpowiedzi pisemnej.  

 
Punkt 14 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać 

głos? 
 
Nikt z Radnych głosu nie zabierał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że do Rady Powiatu 

Drawskiego wpłynęło pismo Wojewody Zachodniopomorskiego z dnia 18.08.2021 r. 
dotyczące zbadania kwestii ewentualnego naruszenia przez Panią Barbarę Głowacką 
Radną Rady Powiatu Drawskiego ustawowych zakazów dotyczących radnego. 
Wojewoda Zachodniopomorski poprosił o zbadanie, czy Pani Barbara Głowacka 
narusza wynikający z przepisów ustawy o samorządzie powiatowym zakaz łączenia 
mandatu radnego z wykonywaniem określonych funkcji lub działalności,  
a w konsekwencji czy zachodzą przesłanki do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej 
Rady Powiatu Drawskiego w trybie art. 383 §1 pkt 5 i §2 Kodeksu wyborczego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym pismo Wojewody 
Zachodniopomorskiego z dnia 18.08.2021 r. 

 

Treść  odczytanego pisma stanowi załącznik nr 26 do protokołu.   

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym pismo, będące odpowiedzią 
dla Wojewody Zachodniopomorskiego informując jednocześnie Radnych, że  
w przypadku Radnej Barbary Głowackiej nie doszło do naruszenia ustawowych 
zakazów dotyczących radnego oraz nie zachodzą przesłanki do stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu Radnej Rady Powiatu Drawskiego w trybie art. 383§1 pkt 5 i §2 
Kodeksu wyborczego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym pismo, które stanowi 
odpowiedź dla Wojewody Zachodniopomorskiego.  

Treść  odczytanego pisma stanowi załącznik nr 27 do protokołu.   
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 Głos zabrał Starosta, który poinformował Radnych o przystąpieniu do prac nad 
projektem budżetu na rok 2022 i bardzo prosi Radnych o zgłaszanie propozycji do 
projektu budżetu na rok 2022.  
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła Radnym informację, którą uzyskała 
od Wicestarosty M. Nagórskiego  dotyczącą szczepień w Powiecie Drawskim, w tym 
wskaźnik wyszczepienia. 
 
Treść przedłożonej informacji stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 
Punkt 15 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  

o godzinie 11:51 zamknęła XXXVIII sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    
 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 


